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2021/2022 őszi félévét Frankfurtban töltöttem a Ghoete Universitäten. Többször át kellett 

gondolnom, hogy belevágjak-e az Erasmus-programba a pandémia idején, de végül nem 

bántam meg. Természetesen sok dologtól elestem emiatt, de még így is azt mondanám, hogy 

sok élménnyel gazdagodtam a félév során és sok olyan lehetőség is adódott, ami értékes és 

előnyös volt a maga módján.  

Mindenképp érdemes a lehető leghamarabb beadni a jelentkezést a Kollégiumra, mert állítólag 

hamar elfogynak a szabad helyek. Én még aznap visszaküldtem a jelentkezést, ahogy kiküldték 

az e-mailt és így kaptam is egy szobát a kollégiumban egy „WG”-ben. Itt négyen laktunk, saját 

fürdőnk és konyhánk volt, összesen 243 eurót fizettem érte. A kollégium amiben laktam, 

nagyon sokszínű, szinte mindenki külföldi hallgató volt. Hétvégente szinte mindig volt valahol 

egy buli, így aki nem bírja a zajt, annak érdemes beszereznie egy füldugót.  

Az első hónapban a frankfurti egyetemen lehetősége van az Erasmusos diákoknak részt venni 

egy előkészítő nyelvi kurzuson. Ezt mindenképp ajánlom, mivel ez nem csak egy jó lehetőség 

ismerkedni, barátokat szerezni, hanem ez egy elég jól felépített kurzus is, ami nagyban tudja 

fejleszteni a nyelvtudást. Mivel ebben az időben a többi diáknak még vizsgaidőszak van, ezért 

kihasználva az Egyetem ürességét, lehetőség volt a kurzust élőben, természetesen maszkban, 

nyitott ablaknál tartani és mivel ez volt az egyetlen óra, amit nem online tartottak a félévben, 

ezért ez tényleg nagyon nagy élmény volt. Arról nem is beszélve, hogy elég sok kredit. 

A pszichológia szakon a legtöbb óra német nyelvű, de azért volt pár angol nyelvű is a tavaszi 

félévben. Én csak német nyelvű órákat vettem fel, ezen belül is két blokkszemináriumot, ami 

egy egész hétvégén, vagy 2 hétvégén át tartó tömbösített gyakorlati órát jelent sok kiscsoportos 

munkával, közös beszélgetéssel és prezentációkkal. Én egy B2-es nyelvtudással érkeztem, ezért 

elég nehéz volt ezeken az órákon részt venni és teljesíteni a feladatokat. Például 5 perces 

Podcastot kellett készítenem vagy egy prezentációt tartanom párban. Azonban a tanárok tényleg 

nagyon kedvesek és segítőkészek voltak és azt gondolom, hogy figyelembe vették azt is, hogy 

külföldi hallgató vagyok. Szóval én mindenképp ajánlom, hogy ne csábuljatok el az angol 

nyelvű óráktól, merjetek felvenni németet, mert nagyon sokat lehet vele tanulni. 

A többi óráim, azok nyelvi órák voltak, kifejezetten külföldi hallgatók részére. Ebből 

igyekeztem minél többet felvenni, hogy fejlesszem a németemet. Többféle kurzusból lehet 



választani, például kreatív írás, cikk elemző óra, prezentáció tartás németül, kommunikáció 

fejlesztés, nyelvtan.  Ezek azért is jók, mert nincsen belőlük vizsga, hanem írásbeli beadandókat 

kell leadni a kreditekért.  

Nyelvtanulás szempontjából azért előnyös Frankfurt, mert az órákon németül kell beszélni, 

azonban Frankfurt egy nagyon multikulturális város és a kollégiumban és rengeteg olyan diák 

van, aki nem tud németül, azért sokat kell használni az angol nyelvet is. A kollégiumban is 

inkább ezt használják a diákok, például az én 3 lakótársam közül csak az egyik tudott németül.  

A szabadidőben is többféle módon ellehet tölteni Frakfurtban, például a szemeszter-

hozzájárulás befizetésével ingyen utazhatnak a diákok egész Hessenben, így egy csomó helyre 

lehet menni kirándulni. Ingyenes belehet menni a Palmen Gartenbe, ami tavasszal-nyáron 

nagyon szép. Szuper éttermek, és sok szabadtéri party is volt, amint enyhítettek a 

korlátozásokon.  

Összességében jól éreztem magamat, ajánlom mindenkinek.       
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